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Выявленный район зимовки больших подорликов на Прикубанской равнине (Мищенко и др., 2022)
The identified wintering area of GSEs on the Prikubanskaya plain (Mischenko et al. 2022)

Район зимовки взрослой самки из Эстонии (синяя штриховка),  основной район зимовки
неполовозрелой особи из Московской области (красная штриховка)  и точки регистрации
других больших подорликов (красные – ноябрь 2021, синие –февраль 2022 года).
The wintering area of the adult female from Estonia (blue hatching), the main wintering area of the  immature 
bird from the Moscow region (red hatching) and the registration points of other GSEs (red – November 2021, 
blue – February 2022).
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Все встречи зимующих больших
подорликов были приурочены
к районам возделывания риса.

All wintering GSEs were recorded in 
rice cultivation areas.
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ора серой крысы в земляном вале, ограничивающем рисовый чек. 22 февраля 20
The burrow of brown rat in earthen rampart bounding a rice field. 22 February 2022.



Численность крыс на рисовых полях многократно выше,  чем в
при‐родных биотопах. 
По берегам кубанских лиманов число крыс на 100  метров
составляло всего 0,1–0,2 особи, тог‐да как по валам рисовых чеков
оно было в 50–100 раз выше: до 10 и более особей (Карасева и др., 
1986). 

The number of  rats  in  rice  fields  is many  times higher  than  in natural 
habitats. 
On  the banks of  the Kuban  limans,  the number of  rats per 100  linear 
meters was only 0.1–0.2 individuals, whereas on the shafts of rice fields 
it was 50‐100 times higher: up to 10 or more individuals (Karaseva et al. 
1986).



Рисовый чек после уборки урожая с обилием пожнивных остатков. 23 
февраля 2022

Under‐threshed straw left in the rice field is very convenient for rats. 23 February 2022 
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Район зимовки Одуванчика в Республике Адыгея с 3 декабря 2022 г. по 20 января 2023 г.
площадью около 85 км2.

The wintering ground of Oduvanchik in the Republic of Adygea from 3 December 2022 to 20 January 
2023, with an area of about 85 km2. 
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Неполовозрелый подорлик Одуванчик из подмосковной популяции, зимовавший в
Республике Адыгея и Краснодарском крае в 2020/21, 2021/22 и 2022/23 годах. 
Immature GSE Oduvanchik from the Moscow region population, wintered in the
Republic of Adygea and Krasnodar Territory in 2020/21, 2021/22 and 2022/23.
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Area of rice crops (in hectares) in different districts of the Krasnodar Territory

Total area of rice crops in
the Krasnodar Territory

Republic 
of Adygea
6 700 ha

Where are the most important wintering grounds?

What is an approximate total number of GSEs wintering in the Krasnodar 
Territory and Adygea?



Выявление основных факторов угрозы для популяции подорликов, в
период зимовки на юге Европейской России. 
Identification of the main threat factors for the GSE  population during 
wintering in the south of European Russia.
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